



#### PROFILE

- Date of birth: 3/12/1978
- Gender: female.
- Nationality: Egyptian.
- Marriage status : single .
- Mobile: 01004580261
- Current address in Egypt: Minya Governorate, El Hoda Shalaby Tower, Flat 1, Eighth Floor
- Work address: Beni Suef University - Faculty of Information, Sa'idi Sa'ed Street
- Email:  
[Alshyama.sobhy@mascomm.bsu.edu.eg](mailto:Alshyama.sobhy@mascomm.bsu.edu.eg)
- [Meshmesh.sobhy@yahoo.com](mailto:Meshmesh.sobhy@yahoo.com)

#### BOOKS AND SCIENTIFIC LITERATURE

- Drama on radio and television (Dar Al-Hikma for printing, publishing and distribution)
- Writing and programming (Dar Al-Hikma for printing, publishing and distribution)
- Diction and phonetics (Dar Al-Hikma Printing, Publishing and Distribution)
- Media and Society (Dar Al-Hikma Printing, Publishing and Distribution)
- Scientific Media (Dar Al-Hikma Printing, Publishing and Distribution)

# ALSHYMAA SOBHI MOHAMED

#### EDUCATION

##### Alminya university PhD with honors

January - 2015

Addressing the comic content in private Egyptian satellite channels for social issues and its psychological and social impacts on adolescents.  
**Master in Radio and Television from Alminya University, with excellent grade**

October - 2008

The reflection of television drama on the perception of university students of political reality (an analytical and field study).

**Pre-Master's degree in Media from Alminya University, grade is very good July - 2001**

**Bachelor of Arts, major in Media, from Alminya University, with a high grade 1999.**

#### WORK EXPERIENCE

- Press and media 2002-2011
- Press and media Director 2011-2014
- Lecturer at the Nile Media Center of the Egyptian State Information Service, since 2011-2014
- Working as a newspaper editor for the Al-Jaghouria newspaper affiliated with Dar Al Tahrir from 2004 until 2014
- Working as a press editor for Sawt El Minya Regional newspaper, since 2001-2013
- Work as an assistant teacher at the Faculty of Arts, Department of Journalism, Beni Suef University, since 06/18/2014
- Work as an assistant teacher at the Faculty of Arts, Beni Suef University, since 2014-2015
- Work as a teacher for radio and television at the Faculty of Mass Communication, Beni Suef University, from 2015 until now
- Managing the university's channel and radio and launching its broadcasts in 2016
- - Director of the Public Opinion Research Center at the Faculty of Mass Communication, Beni Suef University.
- - The promotion procedures to an assistant professor in the Radio and Television Department at the Faculty of Information are being completed, Beni Suef University



## COUSES

---

- Specialized radios and channels (Dar Al-Hikma for printing, publishing and distribution)

Organizational Communication (Dar Al-Hikma Printing, Publishing and Distribution)

Environmental Media (Dar Al-Hikma for printing, publishing and distribution)

Public Relations Department (Dar Al-Hikma Printing, Publishing and Distribution)

- Personal contact (Dar Al-Hikma for printing, publishing and distribution)

- Introduction to radio and television (Dar Al-Hikma for printing, publishing and distribution)

- Training courses and scientific certificates
  - International Professional Trainer Preparation Course (TOT), 2015.
  - Examination Systems and Student Assessment Course, 2015 (Human Resources Development Center, Beni Suef University)
  - A Course on Using Technology in Teaching, 2015 (Center for Human Resources Development, Beni Suef University)
  - University Administration Course, 2015 (Human Resources Development Center, Beni Suef University)
  - Professional ethics and behavior course, 2020. (Center for Human Resources Development, Beni Suef University).
  - Financial and legal aspects course in Egyptian universities, 2015 (Human Resources Development Center, Beni Suef University).
  - Quality Standards Course, 2020 (Human Resources Development Center, Beni Suef University)
  - Credit Hour Systems Course, 2020 (Human Resources Development Center, Beni Suef University)
  - Conference Organization and Events Management Course, 2020. (Human Resources Development Center, Beni Suef University).
  - International Publication Course, 2020 (Human Resources Development Center, Beni Suef University)
  - Integrity and Transparency Course 2020 (Human Resources Development Center, Beni Suef University)
  - TOEFL from Minia University Language Center within the requirements for registration for PhD 2010 courses: 2004 until 2014

## SKILLS

---

- Capable of using a computer
- Proficiency in Microsoft office platform
- Adobe Premier
- Proficiency in English and Arabic





## الشيماء صبحي محمد خالد

---

---

### بيانات شخصية

- تاريخ الميلاد : ١٩٧٨/١٢/٣
- النوع : أنثى .
- الجنسية : مصرية.
- الحالة الاجتماعية : أرملة.
- الموبايل : ٠١٠٤٥٨٠٢٦١
- العنوان الحالي بمصر : محافظة المنيا برج الهدى شلبي شقة ١ الدور الثامن
- عنوان العمل : جامعة بنى سويف – كلية الاعلام شارع صلاح سالم
- البريد الإلكتروني : [Alshymaa.sobhy@masscomm.bsu.edu.eg](mailto:Alshymaa.sobhy@masscomm.bsu.edu.eg) [Meshmesh.sobhy@yahoo.com](mailto:Meshmesh.sobhy@yahoo.com)

### المؤهلات العلمية

دكتوراة في الإذاعة والتلفزيون من جامعة المنيا بمرتبة الشرف الأولى مع التوصية  
بالطبع والتبادل ٢٠١٥ يناير

عنوان الرسالة : معالجة المحتوى الكوميدي في الفضائيات المصرية الخاصة  
للقضايا الاجتماعية وتأثيراته النفسية والاجتماعية على المراهقين

دراسة مسحية مقارنة

الأستاذ الدكتور حسن علي محمد  
مشرفاً الرسالة :  
أستاذ الإذاعة والتليفزيون

ماجستير في الإذاعة والتليفزيون من جامعة المنia بتقدير ممتاز  
اكتوبر ٢٠٠٨

عنوان الرسالة : انعكاس الدراما التليفزيونية على ادراك الشباب الجامعي للواقع السياسي  
( دراسة تحليلية وميدانية ) .

الأستاذ الدكتور / عصام نصر سليم  
مشرفاً الرسالة :  
الأستاذة الدكتورة / محمد زين رستم

تمهيدى ماجستير في الاعلام من جامعة المنia بتقدير جيد جدا .  
يوليو ٢٠٠١  
ليسانس آداب تخصص اعلام من جامعة المنia بتقدير جيد مرتفع  
١٩٩٩ :

#### الخبرات العملية :

- العمل كعضو ادارة الصحافة والاعلام منذ ٢٠١١ - ٢٠٠٢
- العمل كمدير لادارة الصحافة والاعلام والتواصل الالكتروني من ٢٠١١ - ٢٠١٤
- محاضر بمركز النيل للاعلام التابع للهيئة العامة لاستعلامات المصرية من ٢٠١١ - ٢٠١٤
- العمل كمحررة صحفية بجريدة الجكهوالية التابعة لدار التحرير من ٢٠٠٤ - حتى ٢٠١٤
- العمل كمحرر صحفي بجريدة صوت المنia الاقليمية من ٢٠٠١ - ٢٠١٣
- العمل كمدرس مساعد بكلية الاداب قسم الصحافة جامعة بنى سويف منذ

٢٠١٤/٦/١٨

- العمل كمدرس مساعد بكلية الاداب جامعة بنى سويف منذ ٢٠١٥-٢٠١٤
- العمل كمدرس للإذاعة والتلفزيون بكلية الاعلام جامعة بنى سويف منذ ٢٠١٥ وحتى الان .
- ادارة قناة وراديو الجامعة واطلاق البث بها ٢٠١٦
- مدير مركز بحوث الرأي العام بكلية الاعلام جامعة بنى سويف.
- جاري انهاء اجراءات الترقى الى استاذ مساعد بقسم الاداعة والتلفزيون بكلية الاعلام جامعة بنى سويف.

### كتب ومؤلفات علمية

- الدراما في الاداعة والتلفزيون ( دار الحكمة للطباعة والنشر والتوزيع)
- الكتابة والأعداد البرامجي( دار الحكمة للطباعة والنشر والتوزيع)
- الالقاء والصوتيات ( دار الحكمة للطباعة والنشر والتوزيع)
- الاعلام والمجتمع (دار الحكمة للطباعة والنشر والتوزيع)
- الاعلام العلمي ( دار الحكمة للطباعة والنشر والتوزيع)
- الاداعات والقنوات المتخصصة( دار الحكمة للطباعة والنشر والتوزيع)
- الاتصال التنظيمي( دار الحكمة للطباعة والنشر والتوزيع)
- الاعلام البيئي ( دار الحكمة للطباعة والنشر والتوزيع)
- ادارة العلاقات العامة ( دار الحكمة للطباعة والنشر والتوزيع)
- الاتصال الشخصي( دار الحكمة للطباعة والنشر والتوزيع)
- المدخل الى الاداعة والتلفزيون ( دار الحكمة للطباعة والنشر والتوزيع)

### مــــــــارات وخبرات

#### مهارات لغوية

- الإجاده التامة للغة العربية .
- إجاده اللغة الإنجليزية .

#### مهارات استخدام الحاسوب الآلي :

1- Microsoft Windows (XP, 7, 10) .

2- Microsoft Office 2000 , 2007, 2010

3- Adobe peremiere.

4- power point .

5- excel .

### دورات تدريبية وشهادات علمية

- | دورات  | دورات |
|--|-------|
| • دوره اعداد المدرب الدولي المحترف TOT ، ٢٠١٥ .  | :     |
| • دوره نظم الامتحانات وتقدير الطالب ، ٢٠١٥ ، (مركز تنمية الموارد البشرية<br>جامعة بنى سويف ) | :     |
| • دوره استخدام التكنولوجيا في التدريس ، ٢٠١٥ (مركز تنمية الموارد البشرية                     | :     |

- جامعة بنى سويف ( )
  - دورة الادارة الجامعية ، ٢٠١٥ (مركز تنمية الموارد البشرية جامعة بنى سويف )
  - دورة آداب وسلوك المهنة ، ٢٠٢٠ . (مركز تنمية الموارد البشرية جامعة بنى سويف ).
  - دورة الجانب المالية والقانونية بالجامعات المصرية ، ٢٠١٥ (مركز تنمية الموارد البشرية جامعة بنى سويف ).
  - دورة معايير الجودة ، ٢٠٢٠ . (مركز تنمية الموارد البشرية جامعة بنى سويف )
  - دورة نظم الساعات المعتمدة ، ٢٠٢٠ . (مركز تنمية الموارد البشرية جامعة بنى سويف )
  - دورة تنظيم المؤتمرات وادارة المناسبات ، ٢٠٢٠ . (مركز تنمية الموارد البشرية جامعة بنى سويف )
  - دورة النشر الدولي ، ٢٠٢٠ (مركز تنمية الموارد البشرية جامعة بنى سويف)
  - دورة النزاهة والشفافية ٢٠٢٠ (مركز تنمية الموارد البشرية جامعة بنى سويف )
  - التويفل من جامعة المنيا مركز اللغات ضمن متطلبات التسجيل للدكتوراه ٢٠١٠
- التويفل من جامعة بنى سويف ، مركز اللغات عام ٢٠١٥